



The UNESCO webinar aims to exchange experiences and expertise on the measures to address the COVID-19 crisis at the global and local levels. The focus will be on the social dimensions of “leaving no one behind” and on actions taken to fight against the growing incidents of racism and discrimination.

The webinar is targeting national/local policymakers and stakeholders, international and regional organizations, academics, students and NGOs. Speakers will include global experts and city authorities from UNESCO’s [International Coalition of Inclusive and Sustainable Cities – ICCAR](#). The presentations will consist of actions of solidarity and assistance to vulnerable populations conducted by the cities, and items for discussion on how ICCAR and other city networks and actors could act as a crucial platform during this difficult time.

Programme:

First edition (20 April – 4 pm CEST) – English

- Erias Lukwago (Mayor of Kampala City, Uganda)
- Aida Guillén Lanzarote (Director of the Non-Discrimination Division, Barcelona, Spain)
- Benedetto Zacchioli (President of the European Coalition of Cities against Racism)

Second edition (24 April – 4 pm CEST) – French

- Fatimetou Abdel Malick (President of the Regional Council of Nouakchott, Former Mayor of Teveragh-Zeina, Mauritania)
- Bashkim Izeni (Delegate for Integration of the City of Lausanne, Head of the Lausanne Bureau for Immigrants (BLI), Switzerland)
- Carole Reynaud-Paligot (Historian and sociologist, University of Burgundy and Panthéon-Sorbonne University, France)
- Jonas Bochet (Director of the International Institute for Human Rights and Peace (IDHP), France)

Third edition (27 April – 4 pm CEST) – Spanish

- Nelson Fernandez (Director of International Relations, City of Montevideo, Uruguay)
- Francisco Estevez (Co-aureate of 2014 UNESCO-Madanjeet Singh Prize, Chile)
- Geraldina Gonzalez (Head of the Council for the Prevention of Discrimination, Mexico City)

Fourth edition (30 April – 4 pm CEST) – English

- Tendayi Achiume (UN Special Rapporteur on contemporary forms of racial discrimination, xenophobia and related intolerance)
- Gyonggu Shin (Head of the Gwangju International Center, City of Gwangju, Republic of Korea)
- Jack Jedwab (President and CEO, Association of Canadian Studies)

More editions of this webinar will be scheduled as of May 2020 to delve into a diversity of other topics such as city responses to gender-based violence and the UNESCO Slave Route project.

L'INCLUSION

AUX TEMPS DU COVID-19



Ce webinaire de l'UNESCO vise à échanger des expériences et compétences sur les mesures à prendre pour faire face à la crise du COVID-19 aux niveaux mondial et local. L'accent sera mis sur les dimensions sociales de l'objectif des Nations Unies de « ne laisser personne pour compte » et sur les mesures qui ont été prises pour lutter contre les incidents croissants de racisme et de discrimination.

Le webinaire s'adresse aux responsables politiques et parties prenantes aux niveaux national/local, aux organisations internationales et régionales, aux universitaires, aux étudiant.e.s et aux ONG. Parmi les intervenant.e.s figurent des expert.e.s mondiaux et des autorités municipales de la [Coalition internationale des villes inclusives et durables – ICCAR](#) de l'UNESCO. Les présentations porteront sur les actions de solidarité et d'assistance aux populations vulnérables menées par les villes et discuteront de la manière dont l'ICCAR et d'autres réseaux et acteurs des villes pourraient agir en tant que plate-forme cruciale pendant cette période difficile.

Programme:

Première édition (20 avril - 16h UTC+2) – Anglais

- Erias Lukwago (Maire de la ville de Kampala, Ouganda)
- Aida Guillén Lanzarote (Directrice de la Division de la non-discrimination, Barcelone, Espagne)
- Benedetto Zacchioli (Président de la Coalition européenne des villes contre le racisme)

Deuxième édition (24 avril - 16h UTC+2) – Français

- Fatimetou Abdel Malick (Présidente du Conseil régional de Nouakchott, ancienne maire de Tevragh-Zeina, Mauritanie)
- Bashkim Iseni (Délégué à l'intégration de la ville de Lausanne, chef du Bureau lausannois pour les immigrés (BLI), Suisse)
- Carole Reynaud-Paligot (Historienne et sociologue, Université de Bourgogne et Université Panthéon-Sorbonne, France)
- Jonas Bochet (Directeur de l'Institut international des droits de l'homme et de la paix (IDHP), France)

Troisième édition (27 avril - 16h UTC+2) – Espagnol

- Nelson Fernandez (Directeur des relations internationales, Ville de Montevideo, Uruguay)
- Francisco Estevez (Co-lauréate du Prix UNESCO-Madanjeet Singh 2014, Chili)
- Geraldina Gonzalez (Cheffe du Conseil pour la prévention de la discrimination, Mexico, Mexique)

Quatrième édition (30 avril - 16h UTC+2) – Anglais

- Tendayi Achiume (Rapporteuse spéciale des Nations Unies sur les formes contemporaines de discrimination raciale, la xénophobie et l'intolérance)
- Gyonggu Shin (Chef du Centre international de Gwangju, Ville de Gwangju, République de Corée)
- Jack Jedwab (Président-directeur général, Association d'études canadiennes)

D'autres éditions de ce webinaire seront programmées dès le mois de mai 2020 afin d'explorer une diversité d'autres sujets tels que les réponses des villes aux violences contre les femmes et les filles ainsi que le projet de l'UNESCO Route de l'esclave.